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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Jävsnämnden
Sammanträdesdatum
2021-03-01    

Plats och tid Tingkullen/Teams kl. 15:00-15:30

Ledamöter Michael Rahm (M) (ordförande)
Gunnel Brandt (S) (vice ordförande)
Catarina Eng (S) (deltar på distans)  ersätter Roger Passgård (FR)

Övriga närvarande Sara Berg (Nämndsekreterare)
Linda Ternström (Bygg- och miljöchef)

Utses att justera Gunnel Brandt

Justeringens plats och 
tid

Tingkullen ,  2021-03-01   15:30

Paragrafer §3

Sekreterare
Sara Berg

Ordförande       
Michael Rahm

Underskrifter

Justerande       
Gunnel Brandt

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2021-03-02. Anslaget tas ner 2021-
03-24. Protokollet förvaras i kommunhuset.
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
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2021-03-01                    

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§3 JN2021/2

Yttrande över samråd för nya skyddsföreskrifter för Backa 
vattenskyddsområde 

Beslut

Jävsnämnden beslutar att översända upprättat förslag till yttrande till Samhällsbyggnadsnämnden.

Ärendet

Backa vattentäkt är Bollebygd kommuns huvudsakliga vattentäkt. Arbete pågår med att ta fram 
nya skyddsföreskrifter för vattentäkten. Under perioden 2021-01-25 till 2021-03-01 pågår samråd 
med förslag till nya vattenskyddsföreskrifter för täkten. Jävsnämnden har fått möjlighet att yttra 
sig under samrådet och har fått förlängd yttrandetid till 2021-03-05.

 

Förslag till yttrande

Jävsnämnden ser positivt på att de befintliga skyddsföreskrifterna fastställda av länsstyrelsen 1995 
uppdateras och förnyas.

Jävsnämnden vill att följande punkter i de nya skyddsföreskrifterna förtydligas:

-          Under 4§ anges att hantering av kemiska bekämpningsmedel är förbjuden i den primära 
skyddszonen och att yrkesmässig hantering av kemiska bekämpningsmedel kräver tillstånd. 
Jävsnämnden önskar ett förtydligande avseende vad som gäller biologiska bekämpningsmedel 
och då framförallt mikroorganismer.

-          Under 8§ Materialtäkter och markarbeten önskar jävsnämnden ett förtydligande om det 
endast är ytan och inte djupet som har avgörande betydelse avseende schaktningsarbeten. 
Jävsnämnden önskar också ett klargörande i om all användning av avfall för anläggningsändamål 
är att anses som förbjuden i både den primära och sekundära zonen genom skrivningen under 
punkt d.
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-          Under 9§ Vägar och parkeringar önskar jävsnämnden ett förtydligande om även nya 
vändplatser till enbostadshus omfattas. Jävsnämnden önskar också ett förtydligande om vad som 
gäller för ev nya parkeringar inom området.

-          Jävsnämnden önskar också ett förtydligande angående hur kommunikation mellan 
räddningstjänst, verksamhetsutövare samt tillsynsmyndighet ska ske vid olyckor inom området.

Förslag till beslut
Förvaltningens förslag till beslut

Jävsnämnden beslutar att översända upprättat förslag till yttrande till Samhällsbyggnadsnämnden.

 

Beslutsgång

Ordförande frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Yttrande över samråd nya skyddsföreskrifter för Backa vattentäkt
 JN-2021-1-1-Förslag till föreskrifter
 JN-2021-1-1-Karta
 JN-2021-1-1-Riskanalys
 JN-2021-1-1-Reglering av riskkällor
 JN-2021-1-1-Utredning
 JN-2021-1--Information
 Vattentäkt+Backa Skyddsföreskrifter 1995

Skickas till

Samhällsbyggnadsnämnden samt till tekniska@bollebygd.se
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Yttrande över förslag till nya föreskrifter för vattenskyddsområde Backa, Bollebygds kommun 

Undertecknad äger fastigheten Backa 1:2. Delar av fastigheten berörs av vattenskyddsområdet där ca 
5 ha ligger inom primär skyddszon.  

Utifrån de föreskrifter som med ett flertal förbudsföreskrifter kommer pågående markanvändning 
avsevärt försvåras. Detta gäller exempelvis förbud mot bekämpningsmedel. Med så många 
förbudsföreskrifter påverkas även substansvärdet på fastigheten. Åkermarken blir i princip värdelös. 
Det är naturligtvis inte lika attraktivt att köpa en fastighet där markanvändningen är inskränkt. Detta 
överensstämmer inte med egendomsskyddet (2 kap. 15§ 1 st regeringsformen) som anger att 
bördefördelningen ska vara rimlig mellan det allmänna och den enskilde. 

Frågan om ersättning för inskränkning i pågående markanvändning pga vattenskyddsområde har 
också prövats ett flertal gånger. Bl.a. i ett avgörande Mark och miljööverdomstolen, M 6362-18, så 
dömdes kommunen att betala ersättning till markägaren vid förbud mot att använda 
bekämpningsmedel inom vattenskyddsområdet.  

Jag emotser därför ett möte med kommunen gällande en diskussion om ersättning, dels för 
försvårande av pågående markanvändning, dels minskat substansvärde på fastigheten. 

 

Med vänlig hälsning 

 

Stefan Persson  

 

Backa 1:2 

Tel  070-5389539 

 

       


